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více než devíti miliardami korun
bude v letošním roce hospodařit

Ústecký kraj. Jeho rozpočet, kterým se
bude hospodaření řídit, je sestavený jako
vyrovnaný a dá se co do objemu označit
jako rekordní. Jeho navýšení na 9,243
miliard korun umožnila novela zákona
o rozpočtovém určení daní, díky ní kraje
získají od vlády 8,92 procent z celkového
objemu vybraných daní. Doposud byl
podíl krajů na daních jen 3,1 procenta.
Ústecký kraj tak do množství finančních
prostředků, o nichž rozhoduje samosprá-
va, získal 3,45 miliardy korun, mezi jinými
z nich bude hradit dopravní obslužnost
nebo výkon zřizovatelských funkcí s výjim-
kou sociálních služeb. Novinkou je také
vlastní správa financí na opravy, údržbu
a investice u silnic II. a III. třídy. Návrh kraj-
ského hospodaření důkladně projednala
krajská rada a po dílčích změnách v jed-
notlivých položkách byl schválen i krajský-
mi zastupiteli na jejich předvčerejším
zasedání.  

Zatím rekordní krajský rozpočet vznikal za
nelehkých podmínek, a mj. i proto zahájil
Ústecký kraj rok 2005 v takzvaném rozpoč-
tovém provizoriu. Jak vysvětluje hejtman Jiří
Šulc: „Při jeho sestavování v průběhu pod-
zimu loňského roku se nám neustále měni-
ly výchozí podmínky. V poslanecké sněmov-
ně probíhala jednání o výši a podobě roz-
počtového určení daní a přijatý kompromis-
ní návrh, který kraje nakonec připravil o 28
miliard na školství, byl podepsán preziden-
tem republiky 28. prosince. Přesto je náš
rozpočet připraven kvalitně.“ 

Návrh tohoto nejdůležitějšího hospodář-
ského dokumentu roku předkládal náměs-
tek hejtmana Petr Fiala, zodpovědný za
oblast ekonomiky: „Vyhovuje kritériím
schváleným radou a zastupiteli Ústeckého
kraje v loňském roce. V samostatné působ-
nosti zohledňuje snahu zrychlit hospodářský
rozvoj regionu a chce začít řešit jeho nejpal-

čivější problém – tedy rekordní nezaměst-
nanost. Podstatné je, že nepočítáme se
zapojováním cizích zdrojů, jinými slovy –
Ústecký kraj nebude hospodařit na dluh.“ 

Jiří Šulc podtrhuje, že vzhledem k nové
podobě zákona o rozpočtovém určení daní
vzrostou vlastní příjmy kraje z loňské jedné
miliardy korun na letošních 3,3 miliardy
korun: „Mimo jiné to znamená, že výrazně
posilujeme kapitálové výdaje určené k roz-
voji regionu, na silnice, nemocnice, školy.
V letošním hospodaření je oproti loňským
300 milionům připravena více než jedna mi-
liarda korun.“ Další významnou novou po-
ložkou rozpočtu Ústeckého kraje jsou pení-
ze vyčleněné na spolufinancování projektů
z evropských zdrojů. Jak vysvětluje náměs-
tek hejtmana Petr Fiala, celková částka je
rozčleněna mezi několik dotačních titulů
a fondů: „Jedná se o 105 milionů korun,
které vytvoří opravdu velký prostor pro maxi-
mální možné čerpání finančních prostředků
ze strukturálních fondů EU. Navržených 105
milionů korun na spolufinancování těchto
projektů neváhám označit za jeden z nej-
vyšších počinů tohoto druhu mezi všemi
kraji v České republice. Tyto prostředky
umožní, aby do našeho kraje přišla až jedna
miliarda korun evropských dotací.“ 

Tradičně nejvyšší položkou krajského hos-
podaření tvoří oblast školství, která je v kom-
petenci náměstka a zástupce hejtmana
Radka Vonky. „Předpokládáme, že do
Ústeckého kraje bude Ministerstvem škol-
ství mládeže a tělovýchovy ČR v tomto roce
přerozděleno 5,2 miliardy korun. Nad těmi-
to prostředky ale kraj nemá žádnou pravo-
moc, parlament ji ponechal státu a krajský
úřad tyto finanční prostředky jako každý rok
pouze přerozdělí podle předem daných pra-
videl. Na první pohled se částka zdá oprav-
du vysoká, ale více než tři miliardy korun
naším rozpočtem pouze takříkajíc protékají
do základních a školských zařízení zřizova-
ných obcemi,“ vysvětlil. Přesto je podle
Radka Vonky krajské hospodaření sestaveno

tak, aby byly zabezpečeny požadavky na
navýšení minimálních mezd pracovníků ve
školství, rozdělení 13. a 14. platů do tarif-
ních tabulek nebo zohlednění úbytku žáků
ve školství, s nímž přijde i poměrný úbytek
zaměstnanců. „Letošní krajský rozpočet je
nastaven na 18 338 zaměstnanců, jedná se
o zaměstnance všech školských zařízení,
nejenom krajských,“ upřesnil. Ve školské
kapitole rozpočtu samozřejmě nechybí
finanční prostředky na zajištění účastí repre-
zentace na olympiádě dětí a mládeže 2005
ve výši 2 milionů korun nebo dotace slouží-
cí k podpoře výjezdů žáků do certifikova-
ných zařízení kraje v rámci koncepce mimo-
školní výchovy, které kraj i v letošním roce
podpoří částkou 500 korun na jednoho
žáka. Pokračuje i v loňském roce zahájený
program stipendií pro vysokoškolské stu-
denty, který počítá s rozdělením 3 milionů
korun a do nejedné školy přibude nový
počítač, na jejichž pořízení bylo vyčleněno
4,7 milionů korun. 

Velkou spokojenost vyjádřil s přijatým roz-
počtem další člen Rady Ústeckého kraje
Antonín Terber, který má na starosti životní
prostředí a cestovní ruch. Vyzdvihl zejména
částku 55 milionů korun, které poslouží pro
podporu projektů podporujících rozvoj
a zkvalitňování života na vesnici: „Dáváme
jasně najevo, že chceme být krajem ekolo-
gickým, který se k přírodě chová opravdu

slušným způsobem. Je to vidět například na
množství peněz, které jdou do nově zříze-
ného Fondu vodního hospodářství, velkou
šanci budou mít projekty mikroregionů obcí
nebo i účelově sestavených sdružení,“ ob-
jasnil radní Terber. Prostředky vyčleněné pro
podporu životního prostředí budou směřo-
vat například na kořenové čističky od-
padních vod nebo malé domácí čistírny. Vel-
kou pozornost chce Antonín Terber věnovat
při rozdělování krajských peněz na opatření,
která zabrání ztrátě vody v krajině: „Z krajiny
pomalu mizí mokřady, větrolamy, remízky –
i to chceme pomocí tohoto rozpočtu změnit.“

Za velmi významnou skutečnost považuje
vedení Ústeckého kraje skutečnost, že příj-
mová stránka krajského hospodaření není
závislá na vnějších finančních zdrojích.
„Přesto je ale co zlepšovat,“ tvrdí Jiří Šulc při
komentáři aktuálního rozpočtového určení
daní. „Stále trvá stav, kdy stát na kraj převá-
dí kompetence a odpovědnost, ovšem roz-
hodování o finančních prostředcích nutných
pro výkon těchto činností si ponechává.
Nynější rozpočet to jasně ukazuje. I když
máme druhý nejnižší počet úředníků vyko-
návajících v území státní správu, a ty počty
nám stát nařizuje, peníze dostáváme jen na
čtvrtinu z nich, zbývající tři čtvrtiny musíme
ukrojit z peněz, které by mohly posloužit
rozvoji našeho kraje,“ uzavírá hejtman Jiří
Šulc. 
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Ústecký kraj nebude hospodařit na dluh
S

d druhé poloviny měsíce října jsem
se aktivně vložil mezi ekologické ini-

ciativy a stavitele dálnice D8. Svolal jsem
už několik jednání, jejichž výsledkem mělo
být nalezení cesty k urovnání vzájemných
sporů a také přijetí dohod, umožňujících
co nejrychlejší dostavbu této budoucí
transevropské magistrály. Zatím je ale
tento cíl vzdálen stejně daleko, jako při
zahájení těchto jednání. 

A navíc – současný stav jednání mě do-
brými pocity nenaplňuje. Děti Země sice
k jednacímu stolu přišly s ústupky, nabídly
například stažení všech žalob proti stavbě
mezi Trmicemi a státní hranicí, ovšem sku-
tečnost prvních dnů roku 2005 je taková,
že práce na ražbě Liboucheckého tunelu
musely být po vynesení rozsudku v jedné
z těch žalob zastaveny. Ekologové tvrdí, že
se kvůli přístupu zástupců ministerstva
dopravy nestihli s tímto ministerstvem do-
hodnout na mimosoudním vyrovnání, nic-
méně jen díky schůzkám, které jsem svo-
lal a kdy na té poslední byla podepsána
společná dohoda, nedošlo k zastavení
ražby tunelu Panenská. Žaloba v této věci
byla Městským soudem v Praze stažena
v den, kdy měl být vynesen rozsudek, dva
a půl měsíce ode dne, kdy proběhlo první
jednání, na kterém slib o stažení žalob
zazněl. Tento postoj otřásá mou důvěrou
ve schopnost nalézt u stavitelů a ekologic-
kých sdružení takový postoj, který by
konečně umožnil obyvatelům obcí, které
čelí nárůstu kamionové dopravy, zbavit se
pocitu neustálého ohrožení.

Současný stav jednání o stavbě D8 bych
nazval z pohledu občanů kraje tím, čemu
se v šachových partiích říká pat. Silnice
v našem kraji jsou devastovány neúměrně

narůstající nákladní dopravou a se zapo-
četím stavby posledního nezahájeného
úseku dálnice zřejmě nelze počítat dříve
než v horizontu tří let. Navíc je tu velmi
reálný předpoklad, že po zavedení elek-
tronického mýtného v Německu přibudou
na našich nezpoplatněných dálnicích a sil-
nicích další tisíce kamionů. 

Nepovažuji rozhodně za šťastné, že by se
stavba dálnice měla prodražit o další mili-
ardy a výsledky několikaleté práce odbor-
níků, kteří pracovali na dokumentaci pro
už vydané územní rozhodnutí by měly při-
jít vniveč. Bohužel právě to jinými slovy
chtějí Děti Země a další sdružení prosazu-
jící stavbu tunelu Kubačka; v opačném pří-
padě slibují, že soudními žalobami zdrží
o několik let stavbu již naplánované trasy.

V minulosti jsem měl své pochybnosti
o právní čistotě všech administrativních
úkonů, spojených s projednáváním trasy
D8 Českým středohořím, což bohužel po-
tvrdila šetření ombudsmana Otakara Mo-
tejla, zveřejněná počátkem roku. Přesto se
ale domnívám, že nedošlo k tak závažným
pochybením, aby za ně byli trestáni oby-
vatelé celého kraje. Současně ale musím
konstatovat, že tento neutěšený stav je
především na bedrech vládních představi-
telů, kteří bez mrknutí oka ignorují vládní
usnesení, jímž byla dostavba a zprovozně-
ní dálnice D8 už v devadesátých letech
zařazena mezi stavby strategické pro roz-
voj nejen Ústeckého kraje. A jako neblahý
signál si vykládám i prostý fakt, že stavby
dálnic v jiných regionech jezdí zahajovat
premiéři nebo ministři dopravy, kdežto
v našem regionu jsme je při podobné pří-
ležitosti ještě nepřivítali. 

Jiří Šulc, hejtman Ústeckého kraje

O

Rozpočet Ústeckého kraje pro rok 2005 je sestaven jako vyrovnaný,
celkem bude kraj hospodařit s částkou 9,244 miliard korun

Návrh rozpočtu mimo jiné zahrnuje:
• 42,5 milionu korun na dotační politiku
• 57,4 milionu korun na rozvojové programy kraje
• 301,63 milionu korun na provoz zdravotnických příspěvkových organizací
• 378 milionů korun na provoz příspěvkových organizací v sociální oblasti
• 13,8 milionu korun na výdaje spojené s provozem ambulantní pohotovostní péče
• 100 milionů korun na opravy silnic II. a III třídy
• 251,24 milionů korun a 200 milionů korun na dopravní územní obslužnost,

autobusovou a drážní

Oddalování dostavby dálnice D8 může stát lidské životy
Zamyšlení hejtmana Ústeckého kraje Jiřího Šulce
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bce ležící v dosahu těžebních strojů
Mostecké uhelné společnosti, a.s.,

nebo Severočeských dolů, a.s., vstoupily
do letošního roku s nejistotou. Vyvolala ji
série článků upozorňujících na skutečnost,
že k 31. prosinci 2004 údajně skončila
platnost takzvaných limitů omezení těžby
hnědého uhlí, vymezených usnesením
vlády ČR z roku 1991. Zatímco tisk čtená-
ře informoval, že obyvatelé některých
obcí v bezprostřední blízkostí těžebních
jam mohou očekávat i vyvlastňování po-
zemků, ekologická sdružení oponují, že
vládní usnesení, jímž byly stanoveny
závazné linie omezení těžby a výsypek
jsou stále v platnosti a že budoucí životy
v obcích na hranicích uhelných lomů
zatím možným postupem těžby ohroženy
nejsou. 

Problematika případného rozšiřování hně-
douhelné těžby je v našem regionu vnímá-
na velice ostražitě a citlivě. Svědčí o tom
například postoj zastupitelů obcí Horní Jiře-
tín a Černice na Mostecku, kteří se v posled-
ních dnech roku 2004 usnesli na vyhlášení
referenda, v němž se lidé z obou obcí k pro-
blematice postupu těžby vyjádří koncem
měsíce února. Jiřetínským a ani Černickým
se nelíbí zejména schválená energetická
koncepce státu, která nadále počítá s hně-
dým uhlím jako strategickou surovinou.
I když tato koncepce výslovně neruší ekolo-
gické limity těžby stanovené vládou v roce
1991, přesto počítá s jejich racionálním
přehodnocením. Jak se k budoucnosti těžby
hnědého uhlí staví krajští zastupitelé? 

Antonín
Terber,
člen Rady
Ústeckého
kraje (ODS)

Územně ekologické limity těžby uhlí v na-
šem kraji jsou pro mne velký oříšek. Přiz-
nám se, že z jedné strany chápu, že ener-
getická surovina uložená v zemi je velice
ekonomicky zajímavou a všeobecně potřeb-
nou věcí. Na druhou stranu vidím další
pokračování těžby jako velice problematic-
ké. Pokud by se mělo jen vytěžit nějaké
ložisko nerosného bohatství, je to v pořád-
ku. Je tu ovšem zásadní problém ničení
domovů a lidských sídel, které je s dobývá-
ním uhlí potencionálně spojeno. A to je věc,
která rozhodně v pořádku není. 

Jsem zastáncem toho, že každý člověk si
velmi dlouho vytváří své kořeny. Ty vznikají,
pokud někde lidské rody žijí desítky a stov-
ky let. V případě, že zaniknou celé obce
a lidé se masivně přestěhují, tyto kořeny se
zpřetrhají. Málokdo to na první pohled
pozná, je to však dobře vidět na přístupu lidí
k jejich novému bydlišti – nemají pak ke
svému domovu vazbu, jsou k okolí tak tro-
chu lhostejní. Tento problém je velmi evi-
dentní právě v pohraničí. Tam, kde rodiny žijí
jen pár desítek let, nejsou vazby k okolí zda-
leka tak silné jako v místech, kde rody sídlí

po staletí. Já osobně se také hlásím ke rčení,
že je lepší dvakrát vyhořet, než se jednou
stěhovat, a dokážu se celkem dobře vžít do
pocitů lidí, kterým hrozí, že přijdou o svůj
dům - i když má třeba nízkou hodnotu a je
i napůl na spadnutí, pořád je to jejich
domov.

Proto zastávám názor, že obyvatelé Jiřetína
a dalších podobných míst mají plné právo
se v této věci rozhodnout sami. Shodou
okolností jsem právě v Jiřetíně nedávno byl
a myslím si, že je to velmi hezká obec, která
má šanci být ještě hezčí. Kraj rozhodně
nebude obce, které těžbu na svém území
odmítnou, do ničeho nutit. Na druhou stra-
nu pokud se podaří těžebním společnos-
tem přesvědčit obyvatele, že by pro ně bylo
výhodné, kdyby je do svých obcí pustili, ať
se tak stane. Každopádně bych chtěl, aby-
chom těmto lidem umožnily zvážit všechny
možnosti a důsledky, které tu jsou a postoj
obyvatel aby vnímaly jako konečný a ne-
měnný.

Vlastimil
Balín,
člen Zastu-
pitelstva
Ústeckého
kraje
(KSČM)

Už dlouhá léta je můj postoj k této otázce
neměnný. Tvrdím, že případné zrušení
územních ekologických limitů těžby hnědé-
ho uhlí na Mostecku v katastru obce Horní
Jiřetín je možné pouze se souhlasem obča-
nů této obce vyjádřené prostřednictvím
místního referenda jako nejvyšší formy
přímé demokracie. Kolem této kauzy se
opět rozehrává řada více či méně oficiálních
a veřejně sledovaných kroků, proto by měly
zejména Ústecký kraj a obec zaujímat jasná,
kvalifikovaná a odpovědná stanoviska. Sám
jsem v rámci svého jednoho z prvních sená-
torských dnů navštívil starostu obce Horní
Jiřetín a na současný stav se informoval. 

Bohužel, situace v obci není příliš dobrá.
Občané nevědí, na čem po letech jsou či co
je čeká. Po roce 1991, kdy vláda svým
usnesením č. 444/1991 rozhodla o stano-
vení závazných územních ekologických limi-
tů těžby hnědého uhlí a jasně je pro obec
specifikovala v příloze 3 tohoto usnesení,
občané v dobré víře začali opravovat své
nemovitosti, byla tu postavena řada nových
domů, zázemí zde mají na dvě desítky
středních a drobných podnikatelů a živnost-
níků. Funguje základní škola, mateřská škol-
ka a řada společenských a zájmových orga-
nizací a spolků. Nyní zde vládne nejistota
a i proto před několika týdny přistoupilo
zastupitelstvo obce na základě zákona
o místním referendu k jeho vyhlášení na 25.
února 2005. 

Podle dostupných informací se nedomní-
vám, že byl tento krok učiněn dostatečně
promyšleně. Předně celá záležitost, do níž
vstoupilo i Hnutí DUHA, může navozovat
dojem, že právě toto ekologické hnutí je
aktivnějším článkem než zastupitelstvo či
občané Horního Jiřetína, což by věci dle
mého mínění příliš neprospělo nejen ve

vazbě na zákon o místním referendu. Ne-
šťastnou se mi jeví také formulace otázek
pro toto referendum. Místo jedné jasně for-
mulované otázky mají být předloženy dota-
zy dva, které považuji pro občany za zbyteč-
ně složité, nejednoznačné a svým způso-
bem i identické. 

Jako senátor i krajský zastupitel ovšem
v každém případě dodržení územních eko-
logických limitů těžby hnědého uhlí v katast-
ru obce nadále podporuji, i když je to
s ohledem na udržení zaměstnanosti otázka
dost složitá. Jiné řešení je možné, ovšem
právě jen na základě výsledku místního
referenda občanů. Vláda i kraj musí dokázat
řešit restrukturalizaci regionu a zejména
Mostecka jinými způsoby než další devasta-
cí krajiny a lidských sídel. 

Petr Husák,
předseda
Finančního
výboru
Zastupi-
telstva
Ústeckého
kraje (ČSSD)

Pokud jde o těžební limity, vycházím z toho,
že usnesení vlády z roku 1991 je stále
v platnosti, nikoliv že letošním rokem končí.
Nepředpokládám, že by vláda toto usnese-
ní přehodnotila, přestože ve své energetické
koncepci počítá s pokračující těžbou hnědé-
ho uhlí, těžitelné zásoby jsou přibližně na
příštích třicet let. V návaznosti na to naše
současné energetické zdroje počítají s tím,
že budou v příštích třiceti letech hnědé uhlí
na výrobu elektrické energie využívat. Těžba
hnědého uhlí je tedy perspektivní a má
podle mne v našem regionu stále své mís-
to. Byli bychom asi špatní hospodáři, kdyby-
chom zbývající část, se kterou je v rámci
limitů počítáno, nevytěžili. Potřebujeme
elektrickou energii z tepelných elektráren
a bude tomu tak i v budoucnu. Záleží samo-
zřejmě na způsobu, jakým uhlí získáme,
musí jít o promyšlený a ekonomický přístup,
který bude pamatovat na rekultivace a zno-
vuoživení krajiny, ne o drancování ke které-
mu docházelo v minulosti.  

Pokud bychom mluvili o posunutí těžeb-
ních limitů, musíme si uvědomit, že v dneš-
ní době má každý pozemek nebo nemovi-
tost v eventuálním dobývacím území vlast-
níka. Je evidentní, že těžební společnosti
budou muset s těmito vlastníky jednat. Další
důležitou věcí je pak krajem připravovaný
územní plán vyššího územně správního
celku, který je pro další těžbu zásadní a ke
kterému se budou obce vyjadřovat. Je tedy
podle mne vyloučené, že by se v zájmových
územích těžilo bez souhlasu občanů, kteří
tam žijí, případně bez souhlasu kraje. Pokud
se budeme bavit o možnosti, že se těžební
společnosti s obcemi dohodnou (například
na variantě, že danou obec postaví takříkajíc
někde jinde), nevidím důvod, proč dané
ložisko nedotěžit. Záleží však na občanech
dotčených obcí a jejich rozhodnutí. Považu-
ji v této souvislosti za správné, že obyvatelé
Jiřetína a Černic dávají najevo svůj názor
a hájí tak své zájmy. 

O

Můj názor

Stejně jako v loňském roce bude letos
vrcholem plesové sezony již 2. reprezen-
tační ples Ústeckého kraje, který je určený
i vám. Přijďte se přesvědčit na vlastní oči,

určitě nebudete litovat. Večerem vás pro-
vedou Leoš Mareš,  Patrik Hezucký a Rena-
ta Kajdžas. Čeká vás zábava s předními
českými hudebníky, jako jsou Anna K.,
Martin Maxa, Iveta Bartošová, Michal David
a Richard Krajčo. Tančit můžete s Orchest-
rem Golem, skupinami Beatles revival –
The Backwords, Elán revival, Ex Holki,
Žízeň i s dalšími. Výtěžek dobročinné sbír-
ky, která se na tuto akci připravuje, bude
určen na investiční akce ústavů sociální
péče zřizované Ústeckým krajem. 

Ples se koná v pátek 4. února od 20
hodin v Domě kultury REPRE Most. Vstu-
penky v ceně 200 korun můžete zakoupit
v budově Krajského úřadu Ústeckého kraje
u paní Jany Šustáčkové a v I-centru Domu
kultury REPRE Most. Doprava je zajištěna
v podobě autobusových linek, které budou
vyjíždět z Varnsdorfu, Podbořan a Loun.  

Přijďte okusit bezkonkurenční atmosféru
a příjemně se pobavit! Jste srdečně zváni.

Více informací o plese naleznete na we-
bových stránkách www.kr-ustecky.cz.

Pozvánka

☛ Krajská rada se vyslovila pro převedení
Galerie Benedikta Rejta v Lounech z ma-
jetku Ústeckého kraje do majetku České
republiky a doporučila zastupitelstvu sou-
hlasit s tímto převodem
☛ Také v letošním roce bude Ústecký kraj
hlavním partnerem Vinařských Litoměřic,
krajští radní dali v souvislosti s tím svolení
k bezplatnému užití znaku pro tuto akci.
Tato vinařská přehlídka si bere za jeden
z hlavních cílů prezentovat Ústecký kraj
jako kraj vinařský s přibližně 600 ha vino-
hradů, které patří k nejseverněji polože-
ným v Evropě.
☛ Krajská rada se zabývala také Stipendii
Ústeckého kraje a schválila poskytnutí sti-
pendia pro akademický rok 2004/2005 ve
výši 20 000 korun žadatelům, kteří splnili
stanové podmínky. Žádost o Stipendium
Ústeckého kraje podalo na sklonku loňské-
ho roku 68 studentů, 59 z nich splnilo pře-
depsané podmínky a 53 již potvrdilo před-
ložený návrh smlouvy. Rada během pro-
jednávání tohoto bodu rozhodla, že stu-

dentům vyřazeným z formálních důvodů
dá možnost doplnit chybějící doklady a na
následném jednání opětovně posoudí
možnost jejich zařazení do stipendijního
programu Ústeckého kraje. 
☛ Rada Ústeckého kraje na svém posled-
ním jednání odsouhlasila spolupráci mezi
Ústeckým krajem a Nadací rozvoje občan-
ské společnosti na zajištění implementace
Globálního grantu v Ústeckém kraji. Glo-
bální grant je zjednodušené grantové
schéma pro rozdělení 1% prostředků z pří-
spěvku Evropské unie na Operačním pro-
gramu Rozvoj lidských zdrojů v rámci jeho
Opatření 2.3 Posílení kapacit poskytovate-
lů sociálních služeb. Bude administrován
v letech 2004 – 2006. Globální grant po-
krývá 100 % nákladů na projekt, spolufi-
nancování ze strany neziskových organiza-
cí není nutné. Cílem Globálního grantu je
posílení kapacit neziskových organizací,
které realizují programy zaměřené na soci-
ální integraci sociálně vyčleněných osob
nebo osob ohrožených sociální exkluzí.

Z jednání rady a zastupitelstva

Zastupitelé a radní Ústeckého kraje roz-
hodli o tom, že kraj uvolní na pomoc Tat-
rám a jihovýchodní Asii jeden milion ko-
run. Na podporu Vysokých Tatrer, poniče-
ných vichřicí 19. listopadu loňského roku,
odsouhlasilo Zastupitelstvo Ústeckého kra-
je 26. 1. 2005 částku 750 tisíc korun.
Z této částky putuje půl milionu korun jako
dar městu Vysoké Tatry, které se zavázalo
podat informace o jeho konkrétním využi-
tí. Dalších 200 tisíc věnuje Ústecký kraj

neziskové organizaci Léčebný ústav Šrobá-
rov. Toto zařízení, ve kterém se léčí děti
s tuberkulózou a respiračními chorobami,
utrpělo škody v celkové výši okolo 12 mili-
onů slovenských korun.  

Oblasti Jihovýchodní Asie, zničené 26.
12. 2004 silným zemětřesením a násled-
nou vlnou tsunami, chce Ústecký kraj po-
moci částkou 250 tisíc korun. Obnos bude
převeden na konto UNICEF, organizace,
která se zaměřuje na pomoc dětem. 

Kraj pomáhá

První občánek v roce 2005

Prvním občánkem Ústeckého kraje v roce 2005 je malý Šluknovák Raiko Bilka. Na svět
přišel hodinu a čtvrt po Silvestrovské půlnoci v rumburské porodnici. Tříkilový a 50 cen-
timetrů velký Raiko se narodil mamince Blance z obce Rožany. Za Ústecký kraj jim při-
jel na šluknovskou radnici pogratulovat krajský radní Vladimír Záhorský. Kromě přání
pevného zdraví přivezl děťátku i výbavičku.

Uhlí versus obce v Podkrušnohoří:
Nepřipustíme další Libkovice 

stecký kraj bude i v letošním roce
zajišťovat opravy silnic II. a III. tříd,

v letošním rozpočtu na tuto činnost vyčle-
nil 100 milionů korun. V těchto dnech
končí shromažďování podkladů pro plán
oprav, sestavovaný z požadavků starostů
jednotlivých obcí. Člen krajské rady Milan
Franc, do jehož kompetencí doprava
spadá, zjišťoval na jedné ze svých prvních
pracovních cest ve svém volebním obdo-
bí potřeby obcí ve Šluknovském výběžku. 

„Vlastních prostředků Ústecký kraj na tyto
opravy vyčlenil 38 milionů korun, a to mi
i s naplánovaným dorovnáním na 100 mi-
lionů z částky určené Správě a údržbě silnic
připadá nedostatečné,“ uvedl při své návště-
vě Mikulášovic, Šluknova a Varnsdorfu.
Obtížněji se proto budou podle něj hledat

možnosti, jak těmto obcím přispět na kon-
krétní akce. Například v Mikulášovicích po-
třebují zajistit položení živice na silnici, pod
níž se nyní opravuje kanalizace, a Šluknov-

ské zase trápí tři úseky poškozených komu-
nikací v bezprostředním okolí města.

Krajský radní se u starostů také zajímal
o jejich postřehy a náměty k zajištění
dopravní obslužnosti. „Veřejná doprava je
ale zatím beze změn, v současné době kraj-
ský koordinátor dopravy dojednává podmín-
ky nových smluv ke spojům, o jejichž pro-
vozování se dopravci ucházeli v krajem vy-
hlášeném poptávkovém řízení. Změny, a já
věřím že k lepšímu, nastanou od 1. května
tohoto roku,“ uvedl Milan Franc a doplnil, že
řada obcí se dočká mimo jiné zlevnění
u objednávaných spojů. „V krajské veřejné
soutěži byla jedním z rozhodujících kritérií
pokud možno vstřícná cena k obcím a mno-
ho dopravních společností se dokázalo
našim požadavkům přizpůsobit,“ vysvětlil
člen Rady Ústeckého kraje Milan Franc. 

Ú

Krajský radní Milan Franc: Řidiči na Šluknovsku
se snad dočkají kvalitnějších silnic

Milan Franc (vlevo) a šluknovský starosta
Milan Kořínek nad leteckým snímkem
města diskutují o poškozených silnicích

Pozvánka na 2. reprezentační ples Ústeckého kraje

Ústecký kraj pomůže Tatrám a jihovýchodní Asii
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Přehled ordinací ambulantní pohotovostní péče

aké v letošním roce bude Ústecký kraj
podporovat všestranný rozvoj našeho

regionu prostřednictvím vlastních dotač-
ních programů. „Z rozpočtu je na ně letos
vyčleněno bezmála sto milionů korun.
Doporučuji všem případným zájemcům
a nejrůznějším žadatelům o příspěvky,
kteří mi posílají dopisy s žádostmi, aby
pravidelně sledovali webové stránky kraje.
Na nich najdou včas aktuální a úplné
informace,“ podotýká hejtman Jiří Šulc.
Schválením v krajské radě a zastupitelstvu
zatím prošly následující tři dotační progra-
my. 

Novinkou v oblasti dotací letos bude
dotační Program na záchranu a obnovu kul-
turních památek. Cílem tohoto programu
jsou bezprostředně ohrožené hodnotné
architektonické a historické kulturní památky
nebo významné krajinné dominanty. Ze
14,4 milionů korun, které jsou na program
vyhrazeny, však bude možné hradit napří-
klad i kompenzace za omezení vlastnického

práva majitelů při zvýšených nákladech na
opravy kulturních památek v Ústeckém kraji
nebo na pobídkové vyvolání investic vlastní-
ků kulturních památek na jejich zachování
a obnovu. O dotaci z tohoto programu
mohou požádat vlastníci kulturních pamá-
tek, tedy obce, neziskové organizace, ob-
čanská sdružení a spolky, církve, právnické
osoby, ale i podnikající a nepodnikající fyzic-
ké osoby. 

V rámci dalšího dotačního titulu, Programu
podpory regionální kulturní a divadelní čin-
nosti na rok 2005, bude rozděleno 3,2 mili-
onu korun. Prostřednictvím tohoto dotační-
ho programu chce kraj podpořit například
kulturní a vzdělávací programy, výstavy, kon-
certy nebo soutěže v uměleckých oborech.
Akce, které se ucházejí o podporu kraje, by
přitom měly mít regionální, nadregionální
nebo mezinárodní charakter. Žadateli o do-
taci pak mohou být právnické a fyzické
osoby, města, obce nebo jimi zřizované
organizace. 

Žádosti o finanční prostředky z těchto

dvou dotačních programů, které by měly být
předloženy nejpozději do 28 února,  bude
přijímat odbor kultury a památkové péče
Krajského úřadu Ústeckého kraje. 

Speciálně pro obce je pak určen Program
obnovy venkova, v rámci kterého letos
kraj rozdělí celkem 40 milionů korun.
Tento program je zamřen na čtyři základ-
ní oblasti: 

1. obnova a rozvoj venkovské zástavby
a veřejných prostranství (dotaci lze poskyt-
nout obci na úpravy a opravy objektů ob-
čanské vybavenosti, které jsou v jejím vlast-
nictví například školy, radnice nebo kulturní
zařízení)

2. chodníky a místní komunikace (v rám-
ci této oblasti podpory mohou být realizová-
ny opravy i výstavba chodníků a místních
komunikací v současně zastavěném území
obce, s výjimkou nových rozvojových lokalit
a výstavba či značení cyklotras a cyklostezek)

3. zlepšení životního prostředí, revitali-
zace a ochrana krajiny, nakládání s odpa-

dy (toto opatření je zaměřeno na podporu
místních aktivit, které přispívají ke zlepšení
čistoty a vzhledu zeleně, vodních toků
a ploch, podporovány budou i projekty řeší-
cí nakládání s odpady – jejich odstraňování,
využívání a skládkování)

4. Integrované projekty venkovských
mikroregionů (tato oblast podpory má
sloužit k rozvoji spolupráce obcí v rámci
mikroregionů. Projekty musí vycházet ze
schválené strategie rozvoje mikroregionu)

Příjemci dotace mohou být u oblastí pod-
pory 1až 3 obce do 2 000 obyvatel a obce
do 3 000 pro své místní části do 2 000
obyvatel, u oblasti podpory 4 pak dobrovol-
né svazky obcí. Žádost o finanční dotaci
z tohoto programu musí být, na odbor re-
gionálního rozvoje, který program adminis-
truje, doručena nejpozději do 4. 3. 2005.

Podrobné informace o krajských dotačních
programech a příslušné formuláře mohou
zájemci najít na internetových stránkách
Ústeckého kraje (www.kr-ustecky.cz).

Ústecký kraj počítá i letos s dotačními programy
T

letošním roce bude ambulantní poho-
tovostní péče v Ústeckém kraji zajišťo-

vána na šestnácti místech. Kromě toho
bude v kraji působit také ordinace stomato-
logické pohotovosti. Ústecký kraj se na fi-
nancování sítě ordinací spolupodílí částkou
13,1 milionu korun. 

Kraj na sebe vzal i letos financování poho-
tovostí, přestože to není jeho povinnost
a pro ambulantní pohotovost stále chybí
pevně stanovená pravidla v podobě přísluš-
ného zákona. Její zajištění je tedy zatím stále
postaveno na snaze a dobré vůli kraje a ně-
kterých měst a obcí dohodnout se a najít
potřebné finanční prostředky.

O tom, jak bude zajištěna pohotovost
v letošním roce, jednal kraj se zástupci obcí
a zdravotnických zařízení od října loňského
roku. Na základě dosažené dohody se pak
města s rozšířenou působností Bílina, Cho-
mutov, Kadaň, Litoměřice, Litvínov, Louny,
Most, Podbořany, Roudnice nad Labem,
Varnsdorf, Žatec a Svazek obcí SEVER ve
Šluknovském výběžku i v roce 2005 budou
spolupodílet na financování zabezpečení
ambulantní pohotovostní péče. Děčín, Ústí
nad Labem a Teplice finanční spoluúčast
odmítají. Argumentují tím, že díky příspěvku
kraje a velkému počtu ošetřených pacientů
a s tím souvisejícími vysokými úhradami od
zdravotních pojišťoven je provoz ordinací
v těchto městech neztrátový.

Ordinace ambulantní pohotovostní
péče pro dospělé, děti a dorost:

Děčínsko

spádová oblast Děčín
adresa: 28. října 11, 405 02 Děčín I.
ordinace APP pro dospělé

(tel. 412 510 666)
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 20:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 412 510 555)

■ Po až Pá od 17:00 do 20:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 20:00 hod.

spádová oblast Varnsdorf
adresa: Karlova 2280, 407 47 Varnsdorf
ordinace APP pro dospělé se zabezpeče-
ním péče pro děti a dorost

(tel. 412 372 445-7)
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 20:00 hod.

spádová oblast Rumburk
(stanoviště Velký Šenov)
adresa: Vilémovská 500, 407 78 V. Šenov
ordinace APP pro dospělé se zabezpeče-
ním péče pro děti a dorost

(tel. 412  391 444) 
■ Po až Pá od 18:00 do 6:00 hod. 
■ So, Ne, Sv. od 7:00 do 6:00 hod.

Chomutovsko

spádová oblast Chomutov
adresa: Kochova 1185, 430 12 Chomutov
ordinace APP pro dospělé

(tel. 474 447 313)
■ Po až Pá od 18:00 do 20:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 10:00 do 20:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 474 447 267)

■ Po až Pá od 18:00 do 20:00 hod. 
■ So, Ne, Sv. od 10:00 do 20:00 hod.

spádová oblast Kadaň
adresa: Golovinova 1559, 432 01 Kadaň
ordinace APP pro dospělé se zabezpeče-
ním péče pro děti a dorost

(tel. 474 944 342)
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 20:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 474 944 342)

■ So, Ne, Sv. od 8:00 do 12:00 hod.

Litoměřicko

spádová oblast Litoměřice
adresa: Žitenická 18, 412 41 Litoměřice 
ordinace APP pro dospělé

(tel. 416 723 475)
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 11:00 do 21:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 416 723 125)

■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 11:00 do 21:00 hod.

spádová oblast Roudnice nad Labem
adresa: Alej 17. Listopadu 1101,
413 01 Roudnice nad Labem
ordinace APP pro dospělé

(tel. 416 858 111-2)
■ Po až Pá od 17:00 do 7:00 hod.

(v Pá je zahájení ord. doby v 11:00 hod.)
■ So, Ne, Sv. od 7:00 do 7:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 416 858 111-2)

■ Po až Pá od 17:00 do 7:00 hod.
(v Pá je zahájení ord. doby v 11:00 hod.)

■ So, Ne, Sv. od 7:00 do 7:00 hod.

spádová oblast Lovosice
adresa: Školní 41/1, 410 02 Lovosice
ordinace APP pro dospělé se zabezpeče-
ním péče pro děti a dorost

(tel. 416 531 438)
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 18:00 hod.

Lounsko

spádová oblast Žatec
adresa: budova ZZS, Studentská 1001,
438 01 Žatec
ordinace APP pro dospělé

(tel. 415 748 249)
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 21:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 415 748 249) 

■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 21:00 hod.

spádová oblast Louny
adresa: areál Nemocnice sv. Alžběty,
Rybalkova 1400, 440 37 Louny
ordinace APP pro děti a dorost

(tel. 415 620 114 /106)
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 21:00 hod.

spádová oblast Podbořany
adresa: Valovská 606, 441 18 Podbořany
ordinace APP pro dospělé se zabezpeče-
ním péče pro děti a dorost 

(tel. 415 237 166)
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 21:00 hod.

Mostecko

spádová oblast Most
adresa: areál Nemocnice Most,
J.E. Purkyně 270/5, 434 64  Most
ordinace APP pro dospělé

(tel. 478 031 111)
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 11:00 do 20:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 476 172 537)

■ Po až Pá od 17:00 do 20:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 21:00 hod.

spádová oblast Litvínov
adresa: budova Krušnohorské polikliniky,
Žižkova 151, 436 01 Litvínov
ordinace APP pro dospělé se zabezpeče-
ním péče pro děti a dorost

(tel. 478 012 111)
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 11:00 do 20:00 hod.

Teplicko

spádová oblast Teplice
adresa: U Nemocnice 3065

(vchod vedle Polikliniky), 415 01 Teplice
ordinace APP pro dospělé

(tel. 417 519 721)
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 20:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 417 519 722)

■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 20:00 hod.

spádová oblast Bílina
adresa: Pražská 206/95, 418 01 Bílina
ordinace APP pro dospělé se zabezpeče-
ním péče pro děti a dorost

(tel. 417 823 745)
■ Po až Pá od 17:00 do 22:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 8:00 do 20:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 417 823 745)

■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 20:00 hod.

Ústecko

spádová oblast Ústí nad Labem
ordinace APP pro dospělé

(tel. 475 210 333)
■ adresa: areál Masarykovy nem.

v ul. Pasteurova 9, 401 13 Ústí n. Lab.
■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 10:00 do 18:00 hod.

ordinace APP pro děti a dorost
(tel. 472 778 335)

■ adresa: areál Masarykovy nem.
v ul. Sociální péče 12a, 401 13 Ústí n. Lab.

■ Po až Pá od 18:00 do 21:00 hod.
■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 20:00 hod.

Ordinace stomatologické pohotovosti 

adresa: areál Masarykovy nem.
v ul. Pasteurova 9, 401 13 Ústí nad Labem
ordinace APP (tel. 477 113 413)

■ So, Ne, Sv. od 9:00 do 18:00 hod.

V

Vážení čtenáři, 

jistě jste zaznamenali, že infor-
mační příloha Ústecký kraj se
výrazně rozrostla. Na místo dosa-
vadních čtyř stran vám budeme
informace o práci krajské samo-
správy a úřadu přinášet na stra-
nách šesti. Důvodem pro toto rozší-
ření je především stále rostoucí
význam kraje. Považujeme za důle-
žité, aby se k vám dostaly informa-
ce o práci krajských zastupitelů,
vedení kraje, o úkolech, které kraj
musí plnit a plní a o možnostech,
jaké se vám nabízejí. Více prostoru
by tak v letošních krajských novi-
nách měl dostat především infor-
mační servis pro obce a města,
v němž budeme na tomto místě
připomínat například důležité ter-
míny nebo nově vyhlášené dotační
a grantové tituly. Důležité informa-
ce však na našich stránkách naj-
dou i občané, podnikatelé či zá-
stupci neziskových organizací. Vě-
řím, že obsáhlejší informace o práci
a aktivitách Ústeckého kraje budou
pro vás přínosné a doufám, že zů-
stanete našimi pravidelnými čtenáři.

Romana Žatecká 
tisková mluvčí Ústeckého kraje

inisterstvo pro místní rozvoj ČR uza-
vírá příjem přihlášek pro Regionální

program podpory severozápadních Čech
a Moravskoslezského regionu a Regionál-
ní program podpory podnikatelských sub-
jektů na území NUTS 2 Severozápad,
Moravskoslezsko a dalších regionech pro
rok 2005. Sběr žádostí provádí přímo
MMR, termín pro odevzdání projektů je
do 30. ledna 2005. Podle pokynů minis-
terstva lze využít elektronický formulář
žádosti, který nalezne na jeho webových
stránkách www.mmr.cz. Některé přílohy
je ale nutné zaslat poštou, zde je pro
dodržení stanoveného termínu rozhodují-
cí datum podacího razítka. Podrobnosti
o obou dotačních programech jsou zve-
řejněny na internetových stránkách MMR.

Už jen několik dnů zbývá
pro rozvojové programy 

M

ředstavitelé firmy TG Safety Systems
Czech, s.r.o., působící v klášterecké prů-

myslové zóně VERNE, předali náměstku
a zástupci hejtmana Radku Vonkovi kopii
dopisu adresovaného vládní agentuře Czech-
Invest. Dopis obsahuje náměty ke zlepšení
spolupráce místních samospráv a úřadů se
zahraničími investory. Prezident společnosti
Yukio Kawakita, starší ředitel Masao Nagase
a personální ředitel Jaromír Vrána Radka
Vonku úvodem schůzky upozornili na vyso-
kou fluktuaci zaměstnanců a nedostatek by-
tů pro zaměstnance, kteří by mohli přijít
z jiných regionů: „Řeč byla také o případné
krajské podpoře Chomutova a Kadaně
v jejich úsilí o vybudování fakulty některé
z technických univerzit,“ objasnil jeden z po-
žadavků po jednání zástupce hejtmana.

Japonští investoři informovali, že firma
uvažuje o rozšíření výroby, tedy o výstavbě
třetí haly a zvýšení počtu pracovních míst na
800 ze současných 330 zaměstnanců. V té-
to souvislosti ale vznesli další požadavek.
„Dlouhodobě se jim nedostává informací
o pokračování rekonstrukce rychlostní silni-
ce R7. Když zde v první polovině devadesá-
tých let zahajovali svou činnost, dostalo se
jim od vlády ujištění, že bude rekonstruová-

na do roku 2006, nicméně nyní je zjevné,
že tento slib splněn nebude – nad tím
vyjádřili zneklidnění,“ upřesnil Radek Vonka. 
Firma TG Safety Systems Czech, s.r.o., je
jednou z firem podnikající v našem regionu
v automobilovém průmyslu. Po schůzce
s vedením firmy Radek Vonka informoval,
že Ústecký kraj se chce aktivně zapojit do
prosazování námětů, které japonská firma
zpracovala.

stecký kraj připravil grantová schémata,
jejichž prostřednictvím bude čerpat pe-

níze ze strukturálních fondů Evropské unie
v rámci tzv. Společného regionálního ope-
račního programu (SROP). Jsou zaměřená
na podporu malého a středního podnikání,
sociální integraci v regionech a rozvoj služeb
pro cestovní ruch a jejich celková hodnota
by se měla pohybovat kolem 1,3 miliardy
korun, přičemž přibližně padesát procent
z této částky by mohl Ústecký kraj získat
z evropských strukturálních fondů.

Žadatelé budou moci předkládat své
projekty do těchto schémat:

• Regionální podpora podnikání pro drob-
né podnikatel (administruje CzechInvest)

• Regionální podpora podnikání pro malé
a střední podnikatele (admin. CzechInvest)

• Podpora sociální integrace v regionu
Ústeckého kraje (administruje Ústecký kraj)

• Podpora rozvoje služeb cestovního ruchu
v Ústeckém kraji pro malé a střední podni-
katele v cestovním ruchu

• Podpora rozvoje služeb cestovního ruchu
v Ústeckém kraji pro veřejný sektor

• Podpora regionální infrastruktury cestov-
ního ruchu v Ústeckém kraji pro malé
a střední podnikatel

V současné době krajská samospráva vy-
jednává s Ministerstvem pro místní rozvoj
detaily smlouvy o financování. Aby měli po-
tencionální předkladatelé projektů dostatek
času na přípravu potřebných podkladů, roz-
hodl se odbor regionálního rozvoje krajské-
ho úřadu zveřejnit na internetových strán-
kách Ústeckého kraje (www.kr-ustecky.cz)
v předstihu podrobné pokyny pro žadatele,
tedy závazné postupy, jak žádat, jaké infor-
mace předložit, práva a povinnosti a další
informace.

Podmínky grantových schémat jsou nasta-
veny tak, aby žádost se všemi povinnými
přílohami byl žadatel schopen zpracovat
svépomocí a podle dostupné detailní meto-
diky, kterou vydává vyhlašovatel programu
a kterou lze získat na internetových strán-
kách www.strukturalni-fondy.cz pod Společ-
ným regionálním operačním programem ve
složce Dokumenty. Pokud si žadatel nechá
zpracovat některou z příloh projektu exter-
ním komerčním zpracovatelem, měl by si
zjistit nabídky více podobných firem. Jejich
nabídky je vhodné si ověřit na základě refe-
rencí okolí, tedy zjistit jaké podklady již firma
zpracovala a jak byli žadatelé s její prací
a přístupem spokojeni.

Japonští investoři jsou neklidní,
chtějí pomoc samosprávy

Grantová schémata přivedou
do kraje evropské peníze

P Ú
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oli poradních a kontrolních orgánů
krajské samosprávy plní výbory za-

stupitelstva a komise rady. Výbory zastu-
pitelstva fungují na základě ustanovení
zákona o krajích a jejich předsedy pro
druhé volební období zastupitelé zvolili na
své první ustavující schůzi. Práce finanční-
ho a kontrolního výboru pak probíhá pře-
devším v rovině kontrolní, výbor pro  vý-
chovu, vzdělávání a zaměstnanost se ve
své činnosti soustředí na problematiku
koncepcí a návrhů. 

Komise složené z řad členů zastupitelstva
a profesně zdatných osobností z regionu zři-
zuje v souladu se zákonem č. 129/2000
sb., o krajích Rada Ústeckého kraje. Ta se
složením komisí zabývala na svém třetím
jednání a odsouhlasila usnesení, jímž bylo
zřízeno 14 komisí, v nichž bude i s předse-
dy pracovat 138 lidí. Komise zřizované kraj-
skými radami působí jako iniciativní a porad-
ní orgány podřízené krajské radě, připravují
podle svého odborného zaměření náměty,
odborná stanoviska a hodnocení k projed-
návané problematice veřejné správy našeho
regionu. 

Při rozhodování o řízení kraje je názor
komisí a výborů často zásadní, požádali
jsme proto jednotlivé předsedy, aby charak-
terizovali úkoly, které je v tomto volebním
období čekají.

Finanční výbor 
Petr Husák: Soustředíme se především na
kontrolu hospodaření s majetkem a finanč-
ními prostředky kraje a na hospodaření jeho
příspěvkových organizací. Myslím, že výbor
by se měl v příštím volebním období také
zabývat kontrolou hospodaření při zadávání
veřejných zakázek a nakládání s dotacemi,
které kraj rozděluje. 

Kontrolní výbor 
Zděnek Lavička: Kontrolní výbor naváže ve
své činnosti na svou práci v minulém voleb-
ním období. Má přesně vymezené činnosti
ze zákona, zde bych chtěl citovat, že „dozírá
na plnění usnesení jak rady, tak i zastupitel-

stva“. Dále pak kontroluje plnění úkolů,
které v samostatné působnosti vykonává
krajský úřad. Myslím si, že jedním z prvních
úkolů výboru by měla být kontrola systému
zadávaní veřejných zakázek, protože tato
problematika se přímo dotýká hospodaření
s veřejnými prostředky.  Pochopitelně úplně
v úvodu naší práce bude potřeba proškolit
všechny členy výboru, aby znali základní
zákony a předpisy, kterými se budou řídit při
své práci.     

Výbor pro výchovu,
vzdělávání a zaměstnanost 
Vlastimil Doležal: Za první prioritu práce
výboru v tomto volebním období považuji
dokončení transformace krajského školství
s cílem optimalizovat využití těch kapacit,
které kraj má a zároveň odstranění takových
věcí,  jakou jsou duplicitní obory na našich
školách. Další velkou kapitolou pak je vytvo-
ření takových podmínek, které dají rovné
šance v oblasti školství nejen žákům a stu-
dentům, ale také poskytovatelům vzdělání,
bez ohledu na to, kdo je jejich zřizovatelem.
Pokud se týče zaměstnanosti, chtěl bych se
zasadit o to, aby vzdělávací instituce, na kte-
ré má kraj největší vliv, zapracovaly na tom,
aby absolventi vycházeli nejen s dostatečný-
mi odbornými znalostmi, ale především
s dovednostmi a schopnostmi, které jim
umožní uplatnit se na trhu práce; práce
s výpočetní technikou a řidičský průkaz by
už měly být v dnešní době samozřejmostí.  

Komise finanční 
Jan Řehák: Práce této komise tkví v posu-
zování návrhů rozpočtových změn – tedy
v pohybu finančních prostředků z krajského
rozpočtu. Naši prací bude zejména důklad-
ná diskuse o všech těchto finančních pohy-
bech a věřím, že budeme schopní radě
kraje doporučovat návrhy pro kvalitní rozho-
dování. Členové komise jsou z řad zástupců
celého regionu a očekávám, že diskuse
budou zabírat široké spektrum názorů a po-
hledů. Naše vůbec první rokování bylo
o rozpočtu kraje na rok 2005 a mimojiné
jsme projednávali doporučení rady kraje
o poskytnutí darů územím postiženým pří-
rodními katastrofami na Slovensku a v Asii. 

Komise investiční
Jan Kubata: Myslím, že do značné míry
navážeme na činnost finanční a investiční
komise v předchozím volebním období. Už
sám fakt, že se tato komise rozdělila, ukazu-
je, že objem úkolů, který před námi stojí, je
značný. V rozpočtu kraje je přímo na inves-
tice vyčleněna více než 1 miliarda korun

a bude potřeby připravit pro radu kraje
v souvislosti s tím kvalitní podklady které
posouží pro její další rozhodování.

Komise majetková
Miroslav Závada: Péče o majetek je jednou
z nejdůležitější povinností hospodáře a Ús-
tecký kraj takovým hospodářem je. K prode-
jům pronájmům nebo koupím majetku
budu v čele komise přistupovat velice zod-
povědně. Také se budu zasazovat o co nej-
zodpovědnější přístup všech členů tak, aby
Rada Ústeckého kraje od nás dostávala
vysoce kvalitní materiály pro svá jednání. 

Komise pro dopravu
Robert Šatník: Naše komise je členům rady
zodpovědná za veškeré dění na silnicích,
které pod krajskou samosprávu patří, ať už
hovoříme o komunikacích nebo o dopravní
obslužnosti. Je naší povinností také myslet
na budoucnost regionu, pracovat na vizích
a dlouhodobých záměrech. Dopravní komi-
sí budou mimo jiné procházet veškeré úpra-
vy autobusové veřejné dopravy zpracované
společností IDS Ústeckého kraje, a.s., bude-
me se vyjadřovat k novým silničním stav-
bám nebo k plánu oprav a investic na na-
šich silnicích II. a III. tříd. Myslím, že v tomto
složení komise splňuje předpoklady pro ta
nejkvalifikovanější rozhodnutí – podle mého
je v ní zástupce každé činnosti, která s do-
pravou a děním na silnicích v našem kraji
souvisí. 

Komise zdravotní 
Hana Lukáčová: Práce komise je na sa-
mém začátku a pro mě je důležité, že mám
kolem sebe okruh lidí, kteří mohu s klidným
svědomím považovat za odborníky na zdra-
votnictví v našem regionu. Stručně řečeno,
budeme se na základě úkolů, které dosta-
neme od krajské rady, zabývat jak chodem
nemocnic, tak  zdravotní péčí v našem regi-
onu. Jedním z prvních úkolů je například
projednání situace v nemocnici Most a vel-
kou pozornost budeme už od počátku
věnovat pohotovostní lékařské péči. Naším
cílem je zajistit lékařskou péči kvalitní a při-
tom se snažit racionálně a úsporně nakládat
s penězi v krajském rozpočtu. 

Komise sociální
(tato komise nebyla před uzávěrkou kraj-
ských noviny personálně obsazena)

Komise pro regionální rozvoj
a cestovní ruch
Miroslav Závada: Já se domnívám, že je to
velmi velké téma pro náš region, s širokým

záběrem. Regionální rozvoj je třeba vnímat
v celé šíři, od průmyslového rozvoje, přes
dopravní obslužnost po rozvoj obcí. V ces-
tovním ruchu vidím velký prostor pro vše, co
je potřeba ještě vykonat – nabízíme obrov-
ské možnosti, které nejsou zcela využívány.
Mám na mysli cestovní průmysl, ať už to
jsou hotely, ubytovny, informační střediska.
Jedním z úkolů bude zbavit náš kraj stigma-
tu oblasti s poškozeným životním prostře-
dím.  Musíme popularizovat naše historické
památky, možnosti zimní i letní rekreace
nebo vodní sporty. Náš velký a dlouhodobý
úkol je představení kraje jako krásného místa
pro strávení dovolené a pro odpočinek. 

Komise životního prostředí
Luboš Motl: Komise byla zřízena odlouče-
ním zemědělské problematiky a v samostat-
né působnosti bude zpracovávat především
stanoviska v rámci posuzování vlivů staveb
na životní prostředí, to jsou ty známe stano-
viska EIA, o nichž rozhoduje krajská rada.
V nejbližší době před námi leží například
posouzení záměru staveb několika stovek
větrných elektráren. Ale naší povinností bu-
de i vytváření koncepčních a rozvojových
materiálů, například o snižování emisí nebo
o odpadovém hospodářství. 

Komise zemědělství
Olga Haškovcová: Komise se bude snažit
pracovat ve prospěch všech typů zeměděl-
ských podniků, tedy jak soukromých a druž-
stevních zemědělců, tak i zpracovatelů. Jed-
ním z hlavních úkolů, které před námi leží,
je zlepšení informovanosti zemědělců na-
příklad o nových možnostech, které souvi-
sejí s našim  členstvím v Evropské unii. Dále
bychom měli usilovat o to, aby se zeměděl-
cům rozšířila oblast jejich podnikání o mi-
mosezónní práce, například o úklidy veřej-
ných ploch nebo cest. Důležitou roli při naší
práci pak bude hrát spolupráce s komisí
životního prostředí.

Komise pro vnější vztahy
Luděk Forman: Našim hlavním úkolem bu-
de pokračovat v dalším vylepšovat a rozvíje-
ní již vybudovaných vztahů. Pokud jde o za-
hraničí, měli bychom se soustředit přede-
vším na rozvoj spolupráce se Saskem, tady
bych zdůraznil dobře nastartované projekty
ENLARGE-NET a EU-MED-EAST, u kterých
bychom mohli usilovat o přesunutí sídla
jejich koordinace z Drážďan do Ústeckého
kraje. Takový krok by byl z hlediska posilová-
ní významu našeho regionu  jistě přínosný.
Neméně důležité je pak také posilování
našich kontaktů se sousedními regiony v tu-

zemsku, z kterých můžeme vycházet napří-
klad při koncipování rozvoje dopravy.  

Legislativně právní komise
Zděnek Lavička: Před legislativní komisí je
jeden opravdu velký úkol. Bude na ní, na
odbornících, kteří do ni byli jmenováni, aby
prostudovala právní dokumenty Ústeckého
kraje a aby byla schopna předložit krajským
radním skutečně kvalitní podklady pro jejich
rozhodování. Vzhledem k vysoké odbornos-
ti celé problematiky bude velmi úzce spolu-
pracovat s legislativním odborem krajského
úřadu. Konkrétní zadání budou přicházet
z krajské rady, nicméně jedním z cílů je
i v součinnosti s Asociací krajů České repub-
liky uplatnit zatím moc nevyužívané právo
krajských zastupitelů na předkládání vlast-
ních legislativních iniciativ parlamentu ČR. 

Komise pro sport a tělovýchovu 
Jindřich Stádník: Komise svou práci v tom-
to volebním období začíná a já nyní očeká-
vám, že každý z členů si přinese svoji před-
stavu o svém působení. Už jsem byl členem
několika komisí a musím říci, že jsem doce-
la vnímavý na lobbyismus, který mi není pří-
jemný. Tato komise tu ale nebude jen proto,
aby pomáhala přerozdělovat peníze na pro-
jekty a granty, mimo jiné by se měla podílet
na koncepci sportovního života v celém kraji. 

Komise pro kulturu
Václav Hofmann: Základní úlohu komise
vidím v podávání informací radě při rozho-
dování o kultuře v regionu, ať hovořím
o památkách nebo o například tzv. živé kul-
tuře a vším mezi tím – škála těchto aktivit je
opravdu pestrá a široká. Nezapomínejme,
že i Ústecký kraj je vlastníkem mnoha kul-
turních zařízení, které vyvíjejí činnost. Dále
bychom byli rádi, kdyby se naše komise
stala prostředníky mezi žadateli z řad veřej-
nosti směrem k voleným zástupcům kraje,
chceme se stát prostředníky při navazování
vzájemných dialogů. Jedním z našich prv-
ních úkolů bude prodiskutování a předlože-
ní stanovisek k programu podpory kultur-
ních zařízení v kraji v tomto roce.

Komise Fondu obnovy Ústeckého kraje
Luboš Motl: Tato komise svým způsobem
svou činnost končí. Vznikla pro rozdělování
finančních prostředků poskytnutých na ob-
novu regionu po povodních v roce 2002.
Protože krajští radní budou ještě rozhodovat
o několika zbývajících milionech, komise
žádosti nebo dotace posoudí, předá svá sta-
noviska a v horizontu jednoho roku by mo-
hla svou činnost ukončit. 

Samospráva potřebuje ke své práci výbory a komise 
R

rajský úřad Ústeckého kraje upozorňuje
občany, že jeho pokladna byla přestě-

hována do vstupního vestibulu. Provozní
hodiny pokladny zůstávají nezměněny (do-
poledne denně od 8.00 do 11.00 hodin,
odpoledne: pondělí od 13.00 do 15.00 ho-
din, úterý od 13.00 do 14.00 hodin, středa
od 13.00 do 17.00 hodin, čtvrtek od 13.00
do14.00 hodin). Pokutové bloky se v po-
kladně vydávají vždy ve čtvrtek od 8.00 do
11.00 hodin. Připomínáme, že v pokladě
krajského úřadu  je možné použít také pla-
tební karty.

Pokladna krajského úřadu
se přestěhovala

K

rtopedické oddělení Masarykovy ne-
mocnice v Ústí nad Labem začalo

jako první v České republice používat nový
způsob stabilizace bederní páteře. Užití této
metody je vhodné pro poměrně široký
okruh pacientů, kteří trpí degenerativním
onemocněním bederní páteře – výskyt
těchto nemocí stále roste, ročně provedou
lékaři v Masarykově nemocnici téměř 100
operací. „Jde o relativně jednoduchý, bez-
pečný a časově nepříliš náročný výkon.
Operatér při něm umístí mezi trnové výběž-
ky bederních obratlů speciální silikonový
implantát-stabilizátor. Ten zmenší přetížení
meziobratlových kloubů, přesune osu zatí-
žení a dokáže odstranit i některé typy
výhřezu meziobratlové ploténky,“ přibližuje
průběh operace MUDr. Pavel Pilát, lékař
ortopedického oddělení Masarykovy ne-
mocnice.

Největší zkušenosti mají s touto metodou
ve Francii, kde již tímto způsobem opero-
vali více než 7 tisíc pacientů. Metoda se
tam začala používat v roce 1997. MUDr.
Pilát byl také na jedné z francouzských kli-
nik na odborné stáži. „Počátkem ledna
jsme u nás voperovali tento implantát prv-
ním třem pacientům. Pacient samotný
zákrok mnohem lépe snáší, rychleji se zota-
vuje, navíc nepotřebuje korzet a během
několika dnů až týdnů se může plně vrátit
do normálního života,“ popisuje výhody
nové metody MUDr. Pilát.

Ortopedické oddělení Masarykovy ne-
mocnice, která je krajskou příspěvkovou
organizací, je největším pracovištěm svého
druhu v Ústeckém kraji. Ročně zde lékaři
provedou asi 250 náhrad kloubů, 30 ná-
hrad plotének (včetně dynamických) a přes
300 různých typů operací páteře.

Republiková premiéra v ústecké nemocnici 

Osychiatrická léčebna Petrohrad, přís-
pěvková organizace Ústeckého kraje,

je zdravotnické zařízení s více než padesá-
tiletou tradicí. V obci Petrohrad sídlí v areá-
lu zámku, jehož historie sahá až do šest-
náctého století.

První pacienti byli přijati do léčebny
v březnu roku 1952 a přicházeli z psychia-
trických léčeben z celých Čech a Moravy.
Postupem času se původně spíše azylové
zařízení s kapacitou 200 lůžek začalo pře-
měňovat na psychiatrickou léčebnu pro
okresy Louny a Chomutov. Až do roku
1965 byl areál omezen na barokní křídla,
později se rozrostl i o křídlo renesanční.
Významným mezníkem v historii léčebny
byl rok 1991, kdy se po rozpuštění Okres-
ního ústavu národního zdraví Louny stala
samostatným právním subjektem. V násle-

dujících letech byly provedeny rozsáhlé sta-
vební úpravy a rekonstrukce objektu
zámku. Za zmínku stojí i fontána zbudova-
ná v roce 1995 podle návrhu architektky
I. Kiszové. V roce 2001 pak petrohradská
léčebna přešla v rámci delimitace do ma-
jetku Ústeckého kraje. 

Léčebna v Petrohradě poskytla od roku
1952 psychiatrickou péči přibližně 13 tisí-
cům pacientům. Roční rozpočet léčebny
s celkem 101 zaměstnanci byl v loňském
roce 47,7 milionů korun. Chlubit se léčeb-
na může jistě i skutečností, že od roku
1991 je soustavě v zisku a nepatří tedy
mezi zdravotnická zařízení, která se potýka-
la s dluhy. V letošním roce pak čeká petro-
hradskou léčebnu rozsáhlá oprava fasády
zámku, které bude stát přibližně 11 milionů
korun. 

Psychiatrická léčebna v Petrohradě
má více než padesátiletou tradicí

P

Představujeme příspěvkové organizace Ústeckého kraje

Ministerstvo prodloužilo termín
pro opravy bytového fondu

ermín pro dokončení oprav bytového
fondu, které jsou hrazený z dotací

poskytovaných do povodňových fondů obcí
na opravy škod způsobených povodněmi
v roce 2002, byl prodloužen. Ministerstvo
pro místní rozvoj Ústecký kraj informovalo,
že na základě žádosti příslušné obce může
ministr pro místní rozvoj udělit výjimku ze
lhůty provedení opravy. Původně měly být
opravy provedeny nejpozději do 31. 12.
2004, nyní je možné aby v naléhavých
a skutečně odůvodněných případech byl
termín ministrem prodloužen, přičemž nej-
zazší termín je 31. březen 2005. Toto da-
tum je podle ministerstva konečné a ne-
předpokládá se další prodloužení termínu.

T

Krátce

stecký kraj se na sklonku loňského roku
představil společně se Svobodným stá-

tem Sasko na tradičním českém vánočním
koncertu, která uspořádalo České centrum
v Bruselu. Před zahájením koncertu tak mo-
hli návštěvníci ochutnat pravou krušnohor-
skou štolu, svařené víno a obdivovat pře-
krásný porcelánový betlem z Duchcova,
který si pro tuto událost Ústecký kraj zapůjčil
a do Bruselu odeslal. Velvyslanec České re-
publiky v Belgii Jiří Havlík vyzdvihl při této pří-
ležitosti význam přeshraniční spolupráce
mezi Českou republikou a Saskem jako pří-
klad pro přátelství a evropského porozumění.

Duchcovský betlém
ozdobil Vánoce v Bruselu

Ú
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irokou nabídkou nejrůznějších propa-
gačních materiálů, ochutnávkou vín ne-

bo i ukázkami hrnčířské výroby, tím vším se
Ústecký kraj snažil zaujmout návštěvníky ve-
letrhu cestovního ruchu Regiontour v Brně.
Jeho slavnostního zahájení se na brněn-
ském výstavišti v polovině ledna zúčastnili
hejtman Jiří Šulc, jeho náměstek a zástupce
Radek Vonka a člen krajské rady Antonín
Terber. „Rozvoj turistiky je pro náš region
velmi důležitý. Máme návštěvníkům co na-
bídnout, a proto rozhodně nemůžeme jako
vystavovatel na jedné z největších prezenta-
cí věnované cestovnímu ruchu chybět,“ řekl
hejtman Jiří Šulc.

Společně s Ústeckým krajem letos v Brně
vystavovala  města Děčín, Litoměřice, Tepli-
ce, Ústí nad Labem, Most, Chomutov, Lou-
ny, Žatec a Klášterec nad Ohří. Část expozi-
ce pak byla věnována  Tolštejnskému pan-
ství a Národnímu parku České  Švýcarsko. 

Velkou pozornost vzbudila ochutnávka vín
z našeho regionu. V tvrdé konkurenci vyhlá-
šených moravských vinohradnických oblastí
vína z Roudnice, Žernosek a Mostu rozhod-
ně nepropadla a zájem o ně byl mezi náv-
štěvníky veletrhu veliký.  

Celkové náklady na prezentaci kraje na
veletrhu cestovního ruchu Regiontour činí
přibližně 600 tisíc korun, 220 tisíc korun

z této částky pak kraj pokryje z dotace Minis-
terstva pro místní rozvoj a z příspěvku od
jednotlivých měst. „V oblasti cestovního
ruchu hraje propagace velmi významnou
roli. Během letošního roku se proto kraj
zúčastní ještě celkem osmi podobných
výstavních akcí. Z domácích to bude zane-
dlouho výstava Holiday World Praha. Pokud
jde o zahraniční, čekají nás například veletr-
hy v Bruselu, Miláně nebo Moskvě,“ připo-
mněl náměstek a zástupce hejtmana Radek
Vonka.  Spoluúčast na těchto akcích nebo
prezentaci prostřednictvím informačních
materiálů pak kraj nabízí i dalším subjektům
v oblasti cestovního ruchu.

Ústecký kraj lákal turisty na veletrzích
v Brně a v Utrechtu 

Holanďané touží po rekreaci v našem kraji

Š

„Vyměnil jsem židli a trochu mi ubylo povinností. Obávám se ale, že jen dočasně,“ říká
s nadsázkou o své nové funkci předsedy kontrolního výboru Zastupitelstva Ústeckého
kraje Zděnek Lavička. Bývalý náměstek hejtmana byl na základě dohody o povolební
spolupráci mezi ODS a ČSSD zvolen předsedou výboru na prosincové schůzi zastupi-
telstva. Práce kontrolního výboru startuje právě v těchto dnech, poté, co krajští zastupi-
telé potvrdili jeho personální obsazení.

Jedním z prvních problémů, které na nového náměstka hejtmana čekají, bylo řešení
sporů vedení mostecké nemocnice s tamními lékaři. Setkání, které proběhlo v budově
krajského úřadu, skončilo příslibem dalších jednání což se dá, vzhledem ke složitosti
celé situace, považovat za úspěch.

Pilotovat vrtulník – to je lákadlo asi pro každého chlapa. Při předávání nového vrtulní-
ku Zdravotnické záchranné službě Ústeckého kraje si to Petr Fiala s hejtmanem Jiřím
Šulcem vyzkoušeli alespoň nanečisto. „Je to nejmodernější stroj ve své kategorii v Evro-
pě,“ pochvaloval si s dovětkem, že jeho nasazení jistě přispěje k dalšímu zlepšení kva-
lity krajské záchranné služby. 

Den v obraze

Součástí krajské expozice byl letos také žatecký chmel, který zau-
jal radního Antonína Terbera. „Myslím, že příště bychom měli jít
trochu dál a na našem stánku by neměla chybět ochutnávka piva,
které se u nás vaří. Jinak musím říct, že z letošní expozice Ústec-
kého kraje na Regiontouru mám velmi dobrý pocit, je moderní
a návštěvníkům na ní takříkajíc snadno ulpí oko,“ dodal.

romě brněnského veletrhu se Ústecký
kraj představil v lednu také na velké

mezinárodní výstavě cestovního ruchu v ho-
landském Utrechtu. Stánek kraje byl sou-
částí společné expozice České republiky,
kterou připravila agentura Czechtourism.
V té kromě expozic všech čtrnácti krajů ne-
chyběl ani restaurace s typickými českými
jídly. Celkem se na této výstavě sešlo na pat-
náct set vystavovatelů z více než 100 zemí. 

Návštěvníci veletrhu, kterých letos bylo
podle odhadů asi 175 tisíc, se ve spojení
s Ústeckým krajem nejčastěji dotazovali na
možnosti rekreace v Krušných horách, Ná-
rodním parku České Švýcarsko, Litoměřicku
nebo okolí Nechranické přehrady. Velký
úspěch měly propagační materiály, které
pro tamější návštěvníky nechal Ústecký kraj
vytisknout v holandštině. 

I když víno z Ústeckého kraje se podle návštěvníků brněnského veletrhu mohlo s moravským směle měřit, zazpívat s cimbálovkou si
hejtman Jiří Šulc musel u stánku Slovácka

Náměstek a zástupce hejtmana Radek Vonka si pochvaloval kva-
litu propagačních materiálů Ústeckého kraje. V rámci své prezen-
tace připravil kraj několik nových titulů, a tak k již publikovaným tři-
ceti tipům na výlet přibylo dalších 20 pro cyklisty, běžkaře a pro
pěší turisty. Velkému zájmu se těšila i publikace nabízející shrnutí
vybraných možností rekreace v kraji s názvem Aktivní dovolená.

ovou tváří ve vedení Ústeckého kraje
je Petr Fiala, náměstek hejtmana Ús-

teckého kraje.  Do jeho kompetence spadá
například ekonomika, projekty Evropské
unie, hospodaření s majetkem kraje, pro-
blematika investic, zdravotnictví a oblast

sociálních věcí. „Od mého zvolení uběhl
měsíc a půl a musím říct, že to byla po-
měrně hektická doba. I když jsem zvyklý na
vysoké tempo, úkolů kterým se věnuji, je
víc než dost a v mnoha věcech jsem se
musel teprve zorientovat,“ říká Petr Fiala.

N
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Dobré tipy z Ústeckého kraje

Ústecký kraj – ráj pro lyžaře
Jedním z nejčastěji frekventovaných témat
současného regionálního i celostátního
zpravodajství je současný stav jednání
o budoucí podobě dálnice D8, přesněji
řečeno o jejím úseku protínajícím České
středohoří. Na zatím poslední schůzce
ekologických aktivistů se zástupci Minister-
stva dopravy ČR a Ředitelství silnic a dálnic
ČR, a.s., kterou i tentokrát do Ústí nad
Labem svolal krajský hejtman Jiří Šulc,
došlo k podepsání dohody, která v pod-
statě nastolila patový stav. Ekologické or-
ganizace přislíbily zastavení všech aktivit
proti její výstavbě s výjimkou úseku Choti-
měř - Radejčín, jinými slovy trvají na mír-
ném odklonění trasy svedením dálnice do
3,35 km dlouhého tunelu Kubačka. Sta-
vebníci dálnice, Ministerstvo dopravy
a ŘSD oproti tomu argumentují několika-
letým zpožděním celé stavby a také jejím
prodražením o několik miliard korun.
V obou variantách je výsledkem odklad
zahájení stavby dálnice o několik let, ať už
kvůli důslednému uplatňování žalob, které
ekologické iniciativy proti nynější variantě
vedení dálnice už podaly, nebo kvůli ter-
mínům desítek administrativních a dalších
úkonů, které by byly zapotřebí pro schvá-
lení nové varianty s dlouhým tunelem. 

V minulém vydání krajských novin jsme
se ptali, zda věříte, že se ekologové
o urychlené dostavbě dálnice D8 do-
hodnou. Z došlých odpovědí převažovaly
– podobně jako v souběžně zveřejněné
anketě na našich internetových stránkách
(www.kr-ustecky.cz) – ty záporné. Napří-
klad pan Emanuel Kodat z Ústí nad La-
bem připojil komentář, v němž uvedl že si
nemůže vážit „úsilí“ takzvaných ekologů.
Důvody, které uvádějí k ochraně Českého
středohoří, podle něj nemají takovou
váhu, jako prodražení stavby o několik
miliard korun a současný stav. Ve svém
obsáhlém příspěvku se také zmiňuje o ne-
stydaté lhostejnosti k lidem, kteří musí
snášet roky snášet průjezdy tranzitní
nákladní dopravy. V podobném duchu při-

pojili svůj názor manželé Gottwaldovi z
Teplic – Prosetic. Ti nevěří, že k dohodě
s ekologickými aktivisty dojde, prý si to
pan Patrik nepřeje, jsou mu přednější
kytičky, stromečky a zvířátka a člověk je
pro něj vedlejší. 

Dorazily ale i kladné odpovědi, například
od Vlastimila Černého z Krabčic, který
věří, že i ekologové budou souhlasit s tak
významnou akcí a dálnice bude sloužit
veřejnosti. Losování z došlých odpovědí
nakonec určilo budoucího majitele drob-
ného dárku právě mezi kladnými odpo-
věďmi a výherkyní se stala paní Jana Bro-
žová z Horního Jiřetína. 

Nové anketní téma, které vám předklá-
dáme, odráží jednu z priorit rozvoje naše-
ho regionu. Už druhé krajské zastupitel-
stvo bude usilovat o změnu zažitých před-
stav o našem kraji panujících v České
republice. Z krajského rozpočtu jsou uvol-
ňovány milionové částky ať už do rozvojo-
vých programů obcí, nebo do programů
sloužících k podpoře a rozvoji cestovního
ruchu. Ústecký kraj také bude i nadále
pokračovat ve své prezentaci v rámci pro-
pagačních a prezentačních akcí, jakými
jsou například veletrhy cestovního ruchu
a turistiky. V těchto dnech se prezentoval
na brněnském Regiontouru, počítá s účas-
tí na pražském Holiday World a vedle toho
se zúčastní zahraničních akcí v Bruselu,
Miláně, Moskvě, Varšavě, Lipsku, Mnicho-
vě a Berlíně. V této souvislosti se ptáme,
jestli je podle vás účast kraje na veletr-
zích cestovního ruchu účinným nástro-
jem pro zlepšení jeho image? Odpovědi
volte označením z možností ANO/NE a ja-
ko vždy budeme rádi, když připojíte i své
komentáře a postřehy. Určitě připojte i va-
ši adresu, z došlých odpovědí budeme
i tentokrát losovat výherce drobné pozor-
nosti.

Naše adresa je Krajský úřad Ústecké-
ho kraje, oddělení IVV, Velká Hradební
3118/48, 400 02 Ústí nad Labem, nebo
využijte e-mailu: zatecka.r@kr-ustecky.cz.

Ptáme se Vás
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Jak jste odpovídali:

KUPÓN
Je podle vás účast kraje
na veletrzích cestovního

ruchu účinným nástrojem
pro zlepšení jeho image? 

ANO            NE

Odpověď, se kterou souhlasíte,
zaškrtněte a kupón zašlete

na adresu:

Krajský úřad Ústeckého kraje
oddělení IVV

Velká Hradební 3118/48
400 02 Ústí nad Labem

Nezapomeňte připojit adresu nebo telefon
pro kontakt při případné výhře!

✄

stecký kraj neláká turisty pouze v tep-
lejších měsících, ale má co nabídnout

také v nejchladnějším období roku, v zimě.
Turisté v tomto období proudí zejména do
oblasti Krušných hor – a vědí proč. V hor-
ských partiích Ústeckého kraje se totiž nalé-
zá několik lyžařských center v čele se Skia-
reálem Klínovec. Tento největší lyžařský
areál v Krušných horách, ležící na pomezí
Ústeckého a Karlovarského kraje, zahrnuje
jak sjezdovky, tak snowpark.

Další možnosti k procvičení lyžařských
dovedností se nabízejí v areálu Zadní Telni-
ce u Ústí nad Labem, ve Sportcentru Bouř-
ňák nedaleko Teplic nebo ve Sportareálu
Klíny u Mostu. Všechny uvedené areály
jsou, pro případ nedostatku přírodního
sněhu vybaveny sněhovými děly. 

Za sjezdovým lyžováním se dále můžete
vydat i do menších areálů jako jsou Ski areál
Mezihoří a Lyžařský areál Pyšná u Chomuto-
va, Měděnec-Alšovka v blízkosti Klášterce

nad Ohří, Ski areál Český Jiřetín severně od
vodní nádrže Fláje či Ski areál Komáří vížka
nedaleko Teplic. Sjezdovek, které se nachá-

zejí mimo Krušné hory, není příliš. Jedněmi
z mála jsou například Lyžařský vlek Tisá,
umístěný na okraji Chráněné krajinné oblas-
ti Labské pískovce, a sjezdovky v obcích Jiře-
tín pod Jedlovou či Horním Podluží ve Šluk-
novském výběžku vzdálené jen několik kilo-
metrů od Varnsdorfu.

Pro vyznavače běžeckého lyžovaní jsou
připraveny běžecké stopy nedaleko areálu
Zadní Telnice – v Adolfově, běžecký areál
Moldava – Nové Město v blízkosti Sport
Centra Bouřňák, dále pak běžecké stopy ve
Skiareálu Klínovec nebo v prostoru Sport-
areálu Klíny. Běžkovat se dá také mimo zmi-
ňovaná lyžařská střediska. Krušnými horami
se táhnou upravované běžecké stopy Kruš-
nohorské magistrály. Zkusit svou zdatnost
můžete tedy i na úseku, který vede z Adol-
fova do Dlouhé Louky. Zvláště kouzelnou
projížďku na běžkách můžete prožít v ma-
lebné krajině okolí Tiských stěn v běžkař-
ských trasách „Tisá – Ostrov – Rájec“. 

Ú

Základní informace o vybraných lyžařských areálech:
lyžařské areály spádová  počet vleků/ provozní doba cena pro  večerní lyžování

oblast kraje sjezdovek dospělého/den

Lyžařský areál Pyšná Chomutovsko 1/2 út - pá 10:00 - 16:30 10 jízd/100 Kč ne
www.volny.cz/lk-jirkov so, ne 9:00 - 16:00

Ski areál Klínovec Chomutovsko 8/8 9:00 - 16:00 430 Kč ano
www.klinovec.cz + snowpark

Ski areál Teplicko 3/3 so, ne 9:00 - 16:00 160 Kč ne
Komáří vížka
www.skikomarivizka.cz

Ski areál Mezihoří Chomutovsko 2/2 po - pá 9:00 - 15:00 10 jízd/100 Kč ano
www.tjmezihori.cz so, ne 9:00 - 16:00

Ski klub Telnice Ústecko 6/5 8:30 - 16:00 300 Kč ano
www.skitelnice.cz

Sport Centrum Teplicko 5/6 8:00 - 16:00 330 Kč ano
Bouřňák
www.scbournak.cz

Sportareál Klíny Mostecko 4/4 9:00 - 16:00 180 Kč ano
www.kliny.cz + snowpark

Více informací o ostatních areálech naleznete na těchto webových stránkách: 
Měděnec-Alšovka www.mujbox.cz/alsovka Český Jiřetín www.ceskyjiretin.cz
Jiřetín pod Jedlovou - Jedlová hora www.jiretin.cz Horní Podluží www.hornipodluzi.cz

Ne Ano

edním z politiků cítících se dobře jak
s kravatou, tak i bez ní je člen Rady

Ústeckého kraje, náměstek a zástupce
hejtmana Radek Vonka, kterého obyvate-
lé krajského města znají i jako starostu
obvodu Ústí nad Labem – město. Mohlo
by se zdát, že jeho práce ve veřejné sprá-
vě mu nedává moc času  pro odpočinek
a soukromý život, podle něj je ale nejlep-
ším lékem na přepracovanost čas stráve-
ný s rodinou. Bez kravaty proto Radka
Vonku nejčastěji potkáte u vody. 

„Nejsem workoholik a důsledně odděluji
čas pro práci a politiku od času, který chci
strávit se svojí rodinou, ta je pro mě vždycky
na prvním místě,“ říká otec dvou synů, deví-
timěsíčního Alberta a tříletého Theodora.
„Jsem na ně pyšný, dělají obrovské pokroky,
například Theodor uměl velice brzy napodo-
bovat zvuky zvířátek a také velice brzy začal
mluvit. To je ovšem hlavně zásluha mojí
ženy, patří jí moje uznání a vím, že to s kluky
opravdu umí. Já se jen snažím nepodleh-
nout běhu času a registrovat u svých dětí
první krůčky, sledovat jejich rozvíjející se do-
vednosti a slyšet jejich první slovíčka.“ 

K hladkému chodu rodiny přispívá, jak říká
pobaveně, jednak „radami“ a pak také svým
citem pro řemesla. „Jsem docela manuálně
zručný, umím zdít a obkládat, myslím že
bych se jako zedník nebo instalatér uživil,“
říká. Společným jmenovatelem celé rodiny
je ale voda. „Do bazénu chodíme často,
starší syn už plave a umí i skákat šipky.
S manželkou jsme sjezdili všechny vody
a dokonce jsme spolu rybařili; než nastou-
pila na mateřskou, měla i svůj rybářský lís-
tek. Rybaření je pro mne životním sportem,
fascinovalo mne už od dětských let. Začal
jsem jako každý kluk a postupně jsem se
přes různé způsoby rybolovu propracoval až
k té nejjemnější, podle některých královské,

disciplíně flyfishingu, neboli muškaření. A to
je pro mě nyní skoro životní filozofie. Kole-
gové prominou, ale chytat ryby například na
trojháček s třpytkou bych už nedokázal. Ry-
by, které chytím, nezabíjím, pro mě je důle-
žité rybu přesvědčit, aby reagovala na muš-
ku a poté si vychutnám její zdolávání. A vá-
zání, resp. výroba mušek, je dalším koníč-
kem, který k muškaření patří. Správný muš-
kař si návnady, napodobeniny hmyzu, které
rybu lákají, vyrábí sám, já kombinuji různé
materiály, nitě, zvířecí srst, ptačí pírka nebo
barevné lametky. Přemýšlím nad barevnými

kombinacemi, které by rybu mohly za-
ujmout, je to velmi propracovaná disciplí-
na,“ vysvětluje se zaujetím odborníka. Na
ryby jezdí po celých Čechách, ale velice zají-
mavé lokality jsou podle něj i v našem kraji,
například na Ohři, Ploučnici nebo i Labi.
„Moc mě těší, že i Thea rybaření zajímá
a dokonce už má svůj vlastní prut. A když
není čas na ryby, vezmu do ruky kytaru
a hraju písničky od Šípa a Uhlíře, dětem se
hrozně líbí,“ uzavírá své povídání o své rodi-
ně a koníčcích náměstek a zástupce hejt-
mana Ústeckého kraje Radek Vonka. 

Bez kravaty

J
Radek Vonka: Rodina na prvním místě  

Pozvánky
● Výstava „Řeč dřeva“, Oblastní muzeum

Chomutov,“  8. 1. až 26. 2.
V této nové expozici si mohou návštěv-
níci prohlédnout historické i současné
betlémy.

● Výstava „Kuriozity muzeí Ústeckého
kraje“, Oblastní muzeum Chomutov,
15. 1. až 19. 3. 
Tato putovní výstava představuje to nej-
zajímavější ze sbírek muzeí Ústeckého
kraje, do Ústeckého kraje se vrátila
z Prahy, kde se přímo na Pražském
hradě těšila zasloužené pozornosti laic-

kých návštěvníků i odborné veřejnosti.
● Výstava „České loutkové divadlo

– historie a současnost“,
Regionální muzeum v Teplicích, 
9. 2. až 20. 3.
Obsáhlá výstava představuje tradiční
marionety českých lidových loutkářů,
kromě samotných loutek nabízí také
ukázky jejich sériové výroby pro spolková
i rodinná divadla, současnou tvorbu pro-
fesionálních i amatérských loutkových
divadel nebo historické i současné deko-
race a plakáty.

egionální rozvojová agentura Ústeckého
kraje, a.s., slavnostně otevřela novou kan-

celář ve vestibulu budovy krajského úřadu.
Do těchto nově upravených prostor se
agentura přestěhovala z třetího patra budo-
vy krajského úřadu, kde dosud sídlila. Roz-
vojová agentura v nových prostorách posky-
tuje svým klientům především informační
servis, zájemci z řad měst, obcí, neziskových
organizací nebo podnikatelů zde získají
informace o rozvojových programech a po-
moc při přípravě vlastních projektů. Kancelář
je v provozu denně od 8 do 14 hodin. 

Regionální rozvojová agentura
otevřela novou kancelář
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